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Umeå kommuns pensionärsråd 

Minnesanteckningar 

2023-11-03 

09.00-12.11 

KS mötesrum 

Ordförande: Carin Nilsson (S), ordförande äldrenämnden 

Sekreterare: Emil Fridolfsdahl, nämndsekreterare 

Deltagare: Se bilaga nedan 

Ärenden med anteckningar, synpunkter, m.m. Ansvarig/föredragande: 

• Upprop 

• Fastställande av dagordning 

• Genomgång av föregående minnesanteckningar 

Carin Nilsson, 
ordförande 
 

Budget och planeringsförutsättningar 

Carina Nylander, ekonomichef, informerar om förutsättningarna 

för kommunens budget och planeringen av äldreomsorgen. 
Flertalet prestationsbaserade statsbidrag kommer att försvinna 

de närmsta åren, men äldreomsorgslyftet fortsätter. Vissa 

politiskt beslutade satsningar inom äldreomsorgen kommer vara 
svåra att finansiera de kommande åren på grund av en svår 

ekonomisk situation. 

 

När det gäller befolkningsutvecklingen kommer andelen 65-79 år 

att minska något fram till 2030, medan andelen 80 år och äldre 

kommer att öka med ca 400 personer om året. 

 

Frågor/synpunkter 

- Anna-Lisa Johansson, PRO, frågar: ”Köp av verksamhet”, 

vad innebär det? – Carina Nylander svarar: Det är när vi 

själva inte bedriver verksamhet, t.ex. så köper vi 14 

platser på Bäckbackas särskilda boende. Även LOV-

utförarnas verksamhet räknas in i begreppet. 

Carina Nylander, 
ekonomichef 
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- Britt Jakobsson, PRO, säger: Om kommunen har lyckats 

rekrytera 10 sjuksköterskor så hoppas vi att det finns en 

bred politisk enighet från samtliga nämnder i kommunen 

om att satsa mer på äldreomsorgen så att 

sjuksköterskorna får vara kvar. 

 

Bilaga:  

Bildspel  

Information om kompetensförsörjning gällande vård- och 

omsorgsboende och hemtjänst 

Susanna Norén, HR-strateg, informerar om de utmaningar 
äldreomsorgen har inför framtiden med större andel äldre och 
färre personer i arbetsför ålder. Västerbotten har en mycket låg 
arbetslöshet med flera branscher som konkurrerar om 
arbetskraften, samtidigt som arbetskraftsinvandringen är 
otillräcklig för att möta rekryteringsbehoven. 

För att rekrytera och behålla personer i äldreomsorgen arbetar 
förvaltningen med att stödja de anställda i sin 
kompetensutveckling och att stärka chefer i sitt ledarskap.  

 

Bilaga:  

Bildspel 

 

 

Mona Kårebrand Åberg, 

HR-chef, Susanna 

Norén, HR-strateg 

Information om schablontider i hemtjänsten och samarbetet 

med Frivilligcentralen 

Susanna Stenlund, verksamhetschef Utredning äldre, informerar 

om samarbetet med Frivilligcentralen. Samarbetet inleddes för 

att man uppfattade att det var många äldre som upplevde 

ofrivillig ensamhet. Social samvaro kan beviljas som 

biståndsbeprövad insats en eller två gånger i veckan enligt skälig 

levnadsnivå. Frivilligcentralen kan i sammanhanget utgöra ett 

komplement till biståndsbedömda insatser, så att individen kan 

få socialt umgänge fler gånger. Frivilligcentralens verksamhet är 

inte en ersättning för andra insatser. 

Susanna Stenlund, 

verksamhetschef 

Utredning äldre 
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Frågor/synpunkter 

Britt Jakobsson, PRO, frågar: finns det en risk med att 

Frivilligcentralens verksamhet är just frivillig? – Susanna Stenlund 

svarar: Socialtjänsten har fortfarande ansvar att ge social 

samvaro utifrån skälig levnadsnivå som anges i Socialtjänstlagen. 

Enligt praxis innebär det 1-2 gånger i veckan med social samvaro. 

  

Monica Samuelsson, SPF, uppger att det i vissa fall kan vara svårt 

för pensionärsorganisationer att betala hyra på t.ex. kommunala 

samlingslokaler. – Ari Leinonen, fritidsnämnden, säger att det 

tidigare har varit problem med att vissa föreningar bokar upp 

tider utan att nyttja dem, varför man införde en subventionerad 
hyra. Det finns även hjälp att få från föreningsbyrån, både i form 

av bidrag och rådgivning. 

 

Veronica Kerr, äldrenämnden, vill tipsa om att Frivilligcentralen 
har ”pratcaféer” på olika håll i Umeå. Pratcaféerna finns i nuläget 

på Öbacka, Parkgatan, Rådhusesplanaden och Ystarvägen.  

Mer information om Frivilligcentralen finns på deras hemsida: 
https://frivilligcentralenumea.se/  

 

Britt Jakobsson, PRO, frågar varför man har ändrat bedömningen 
kring vad ens partner ska göra inom ramen för 

hushållsgemenskapen när det gäller t.ex. hemtjänst. Susanna 

Stenlund svarar att biståndsbesluten tas utifrån lagstiftningens 
krav på skälig levnadsnivå. Vissa sysslor utförs inom 

hushållsgemenskapen om man bor med t.ex. en partner och det 

är en bedömning som har gjorts även tidigare. Det sker dock 

alltid en individuell behovsprövning. 

 

Anna Lisa Johansson, PRO, uttrycker att det inte är särskilt 

attraktivt med en arbetsgivare som tidsätter varje arbetsmoment 
och som detaljstyr allt för mycket. 

https://frivilligcentralenumea.se/
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Pensionärsföreningarna gör ett gemensamt uttalande om att de 

reagerar kraftigt på de försämringar inom hemtjänsten som man 

upplever har skett under de senaste åren, bland annat med 

kortare tider för vissa insatser.  

Information om arbetet med minoritetsspråk 

Aino Dahl, minoritetssamordnare, informerar om kommunens 

arbete med nationella minoriteter. Kultur för seniorer, finskt 

vård- och omsorgsboende, finsk hemtjänst, samisk enhet på Tegs 

äldrecenter. 

 

Frågor/synpunkter 

Karl-Einar Enarsson, Såhkie, frågar: Kommer man att anställa en 

samisk samordnare i äldreomsorgen? – Anna Karlander, 
kanslichef, svarar att en utredning har gjorts och nu pågår arbete 

med att besluta om hur minoritetsfrågorna ska organiseras i 

framtiden. 

Bilaga:  

Bildspel  

Aino Dahl, 

minoritetssamordnare 

Återkoppling gällande beslut om lokalförsörjningsinriktning 

Charlotta Lindqvist Barsk, verksamhetschef vård- och 
omsorgsboende, informerar pensionärsrådet om vilka beslut 

äldrenämnden tog 2023-10-25 gällande 

lokalförsörjningsinriktning. Besluten berörde både vård- och 

omsorgsboenden och servicehusplatser. 

 

 

Frågor/synpunkter 

Monica Samuelsson, SPF, påpekar att det är stort missnöje i 

Hörnefors med avvecklingen av Solgården. Carin Nilsson svarar 

att det är nödvändigt att avveckla de äldre delarna av Solgården 
så att nya och mer funktionella lokaler kan byggas.  

Charlotta Lindqvist 

Barsk, verksamhetschef 
vård- och 

omsorgsboende 
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Bilaga:  

Bildspel 

Protokollsutdrag 

Aktuellt från styrelse och nämnder 

Kommunstyrelsen: Elmer Eriksson (M) informerar om riktlinjer 

för rådgivande organ. Planen är att beslut om riktlinjerna ska tas 

i fullmäktige under början av 2024. Andra frågor som varit 

aktuella i bland annat funktionshinderrådet är parkeringsfrågor 

och elrullstolsgarage. 

 

Tekniska nämnden: Håkan Johansson (S) informerar om hur 

kommunen arbetar med halkbekämpning och snöröjning. 

- Britt Jakobsson, PRO, menar att det är svårt att ta sig 

fram i centrum med vägarbeten, särskilt för de som 
använder t.ex. rullstol eller rullatorer. Håkan Johansson 

svarar att man arbetar i etapper men att arbetet tar tid, 

både på grund av förseningar och även av hänsyn till 
arkeologiska lämningar. 

Fritidsnämnden: Ari Leinonen (S) informerar om övergången till 

vinteridrotter och poängterar att kommunen anordnar många 
bra alkohol- och drogfria aktiviteter för t.ex. högstadieungdomar.  

 

Kulturnämnden: Titti Ådén (S) informerar om att kulturnämnden 

fattat beslut om Minervastipendiater. Årets stipendiater blev 

musikern Mats Öberg och kulturjournalisten Leif Larsson. 

 

 

 

 

 

 

Representanter från 

nämnderna 
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Sammanträdestider 2024 

Pensionärsrådet godkänner förslag till sammanträdestider 2024 

enligt följande: 

Sammanträden: 

9 februari 

22 mars 

3 maj 

27 september 

22 november 

 

Möten med beredningsgruppen: 

19 januari 

1 mars 

12 april 

6 september 

1 november 

 

Övriga frågor/information 

Inga övriga frågor anmäls. 
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Bilaga Närvarolista UPR 2023-11-03 

Ordinarie ledamöter 

Carin Nilsson (S), ordförande 
Veronica Kerr (KD), äldrenämnden 

Åsa Bäckström (V), äldrenämnden 
Ari Leinonen (S), fritidsnämnden 

Håkan Johansson (S), tekniska nämnden 
Ulrik Berg (M), byggnadsnämnden 09.00-11:45 
Titti Ådén (S), kulturnämnden 

Britt Jakobsson, PRO 
Anna-Lisa Johansson, PRO 

Bertil Holmberg, PRO 
Curt Wiklund, PRO 

Gunny Blomgren, SKPF 
Hillevi Palm, SKPF 

Elisabeth Bjuhr, SPF 
Monica Samuelsson, SPF 

Per Martin Jonasson, RPG 09.00-12.03 
Birgitta Lindkvist, Umeå demensförening 

Karl-Einar Enarsson, Umeå sameförening Såhkie 

Tjänstgörande ersättare 

Elmer Eriksson (M), kommunstyrelsen 
Lars-Göran Nylund, SKPF 
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